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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   25 de setembre de 2012 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,  batle 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,  regidor 
Bartomeu Gili Nadal,  regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Maria Magdalena Llull,  regidora 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Jaime Ginard Muñoz,  regidor 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
 
Francesc Font Molinas,   secretari accidental 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 13 de gener, 30 de març, 11 de 
maig, 26 de juny i 31 de juliol de 2012. 
2. Aprovació, si s’escau, de l’acceptació de la cessió de la finca registral 13.657. 
3. Aprovació, si s’escau, del nou model de registre d’interessos i activitats de regidors i 
càrrecs directius. 
4. Aprovació, si s’escau, de l’inventari de béns municipals a data 31 de desembre de 
2010. 
5. Aprovació, si s’escau, de la pròrroga amb la Cooperativa Aixa, SCL, del contracte del 
servei d’educació infantil de 1r cicle que s’imparteix a les escoletes municipals de 
l’Ajuntament d’Artà. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern a favor del 
reciclatge i contra la incineració de residus de fora de les Illes Balears. 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern sobre el Pla 
d’inversions en ferrocarril del Govern de l’Estat. 
8. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit 9/2012. 
9. Aprovació, si s’escau, de la Declaració institucional de suport a les cooperatives 
2012. Any Internacional de les Cooperatives. 
10. Aprovació, si s’escau, del Plec de clàusules administratives particulars i del Plec de 
prescripcions tècniques particulars que han de regir la contractació, mitjançant 
procediment obert i amb caràcter d’urgència, per a la concessió demanial de 
l’explotació del servei de bar del Teatre d’Artà. 
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11. Informació sobre les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost 
de 2012. 
12. Precs i preguntes. 
 
 
Abans de començar la sessió, en homenatge al Sr. Antoni Maria Ginard, qui va ser 
regidor d’aquest Ajuntament i que va morir el passat 18 de setembre de 2013, es fa la 
següent 
 
Declaració institucional de condol de l’Ajuntament d’Artà per la mort del 
Sr. Antoni Maria Ginard 
 
El Sr. Manuel Galán Massanet, portaveu del PSOE, diu les paraules següents, que, 
copiades literalment, diuen: 
 
<<Abans de començar el Plenari ordinari del mes de setembre, l’Ajuntament d’Artà, en 
representació de tots els artanencs i artanenques, vol realitzar la següent Declaració 
institucional per tal de reconèixer la importància d’una persona d’immensa qualitat 
humana coneguda i estimada per tots nosaltres com ha estat en Toni Maria Ginard. 
 
En Toni Maria, com tots el coneixíem, va néixer el 6 de juny de 1956. Ja de ben prest va 
mostrar la seva predisposició a col·laborar en la millora d’Artà com a poble. Va treballar 
per millorar els serveis públics com la sanitat i l’educació i, sobretot, per fer d’Artà un 
poble cada vegada millor i amb més prestacions. Totes aquestes inquietuds li van fer 
donar el bot a la política.  
 
A l’edat de 23 anys es va presentar com a número dos de la candidatura del Grup 
Socialista a les primeres eleccions municipals, el 3 d’abril de 1979. Va formar part 
d’aquell primer consistori elegit de forma democràtica i que tant va lluitar perquè Artà 
fos el que ara és. Ell era present de forma molt activa en aquell grup de regidors que 
tingueren la responsabilitat de fer possible el somni de molts, una veritable democràcia 
on fos el poble el que decidís el seu futur i també el seu present.  
 
Més endavant, a les eleccions de 1987, va tornar formar part dels grups de regidors 
socialistes que tingueren representació al consistori. Aquesta vegada també com a 
número dos. 
 
En Toni era una persona de fermes conviccions socialistes. Va defensar sempre els més 
desfavorits i, per davant de tot, la igualtat de drets i deures per a tots..  
 
La seva força i la seva empenta el caracteritzaven en tot el que duia a terme. En Toni 
Maria va ser una persona que va estar molt lligada a la pràctica esportiva i també a la 
seva gestió. Va ser futbolista, jugador de vòlei i “cavallista”. Col·laborador del Club 
Hípic i també del Club Esportiu d’Artà. Va ser una persona compromesa amb 
l’educació, s’hi va ficar de valent essent membre actiu de l’APA de l’Institut i lluità per 
aconseguir grans millores per a tots els nins i nines d’Artà. Defensor de la nostra 
llengua i de la cultura mallorquines. Tots tenim present la seva participació en el grup 
de carretons que tant ens recordaven temps enrere. 
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Però d’en Toni Maria, el que més cal destacar per damunt de tot, és la seva gran qualitat 
humana. Optimista i lluitador incansable, sempre tendrem un gran record amb nosaltres 
de qui ha estat una persona, sense cap dubte, excepcional. 
 
Per tot això i moltes altres coses, l’Ajuntament d’Artà, aquí representat per tots els 
grups polítics, es vol sumar al dol de la família i la de tots els seus amics i companys.>> 
 
Seguidament, els portaveus dels partits representats a l’Ajuntament d’Artà, el Sr. Joan 
Lliteras (PP), el Sr. Bartomeu Gili (CxI), el Sr. Jaume Alzamora (batle per UIA) i el Sr. 
Guillem Caldentey (I. Verds) tenen unes paraules de recordança i tots, en nom de les 
seves formacions i a títol personal, expressen el condol i la solidaritat amb la família 
d’en Toni Maria. 
 
Finalment, la Sra. Paula Ginard Vílchez (PSOE) pren la paraula i diu el següent:  
 
<<El passat 18 de setembre va ser un dia molt trist per als socialistes d’Artà. Ens va 
deixar el nostre company i amic Toni Maria. 
 
En Toni era un membre destacat de la família socialista artanenca, un incondicional. No 
va fallar mai a cap reunió. Durant 8 anys va ser regidor de l’Ajuntament d’Artà i des de 
sempre va formar part de totes les candidatures socialistes, inclosa la de les darreres 
eleccions municipals. 
 
Ens ha deixat, però fins al darrer moment va lluitar. Nosaltres sempre recordarem la 
seva rialla, les seves bromes i, com no, les seves aportacions i consells polítics que 
sempre vàrem escoltar i aprendre molt d’ells. El recordarem fent de les seves, enfilat 
damunt una escala col·locant una pancarta i aguantant com en Jaume Metxo i en Pere 
Pep li feien de les seves, o el dia de les eleccions municipals esperant amb na Rosa els 
resultats per posar-los a l’ordinador i treure abans que ningú els resultats. Toni, sempre 
et recordarem. Gràcies per tot.>> 

 
 

Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 13 de gener, 30 de març, 11 
de maig, 26 de juny i 31 de juliol de 2012 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització i funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als membres de la corporació si 
algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions de 13 de gener, 30 de 
març, 11 de maig, 26 de juny i 31 de juliol de 2012, de les quals se n’ha expedit, 
prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, rectificació 
d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del 
consistori i tretze els assistents, aprovar les actes de les sessions de 13 de gener, 30 de 
març, 11 de maig, 26 de juny i 31 de juliol de 2012. 
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2.  Aprovació, si s’escau, de l’acceptació de la cessió de la finca registral 13.657 
 
La regidora d’Hisenda, Sra. Magdalena Maria, explica i resumeix l’informe redactat per 
l’arquitecta municipal en relació a la parcel·la cadastral 2282927ED2928S0001BD 
(finca registral 13.657), segons el qual, i una vegada consultada la documentació de les 
Normes subsidiàries, aprovades definitivament el 28 de maig de 2010, es comprova que 
la parcel·la de què es tracta està classificada com a sòl urbà amb la qualificació d’espai 
lliure públic, i que forma part, també, de l’àmbit del Pla especial 3 (PE3). 
 
L’informe conclou dient que aquests terrenys vénen indicats com a cessió obligatòria i 
gratuïta en el Pla parcial de la finca San Pedro d’Alcúdia—S’Estanyol (sec: 23 NS), 
aprovat definitivament el 13 de gener de 1966. 
 
Seguidament, hi ha un torn de paraules.  
 
La resta de portaveus manifesten la seva conformitat. 
 
A més, el Sr. Joan Lliteras (PP) manifesta i demana que consti en acta la no col·locació 
de les banderes constitucionals a data d’avui al balcó de l’Ajuntament.  
 
A continuació, es passa a votació i els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el 
nombre legal de membres del consistori i tretze els assistents: 
 
1. Aprovar l’acceptació de la cessió de la finca registral 13.657. 

 
2. Elevar a escriptura pública aquest acord, inscriure’l en el Registre de la Propietat i 
anotar-lo en l’apartat corresponent de l’inventari de béns de l’entitat. 
 
3. Facultar el batle perquè, en nom i representació de l’Ajuntament, signi tots els 
documents necessaris per fer efectiva la cessió. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, del nou model de registre d’interessos i activitats de 
regidors i càrrecs directius 
 
El president resumeix l’informe elaborat per la secretària de l’Ajuntament que consta en 
l’expedient i que, copiat literalment, diu: 
 
<<ANTECEDENTS 
 
Vist l’acord de la sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament el dia 26 de juliol de 2011 de 
la Moció que presenta l’Equip de Govern referent a iniciar tots els tràmits necessaris, 
d’acord amb la legislació vigent, per tal d’adequar els registres de les declaracions de 
béns patrimonials i les causes de possible incompatibilitat i d’activitats de tots els 
membres de la corporació a la modificació operada per la Llei 8/2007, de 28 de maig, de 
sòl, estatal, de forma que es possibiliti la publicació de les esmentades declaracions a la 
pàgina web de l’Ajuntament. 
 
LEGISLACIÓ APLICABLE 
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- Llei 7/1985, reguladora de les bases de règim local. 
- Llei 8/2007, de 28 de maig, de sòl. 
 
FONAMENTS JURÍDICS 
 
1. La disposició addicional novena de la Llei de sòl va modificar alguns apartats de la 
Llei reguladora de les bases de règim local, entre d’altres es modifica l’article 75.7 
respecte de les declaracions de causes d’incompatibilitat dels regidors, deixant la 
formulació actual del tenor següent: 
 
“Els representants locals, així com els membres no electes de la Junta de Govern Local, 
han de formular declaració sobre causes de possible incompatibilitat i sobre qualsevol 
activitat que els proporcioni o pugui proporcionar ingressos econòmics. 
 
També han de formular declaració dels seus béns patrimonials i de la participació en 
societats de tot tipus, amb informació de les societats participades per aquestes i de les 
liquidacions dels impostos sobre la renda, patrimoni i, si s’escau, societats. 
 
Aquestes declaracions, efectuades en els models aprovats pels plens respectius, s’han de 
portar a terme abans de la presa de possessió, en ocasió del cessament i al final del 
mandat, així com quan es modifiquin les circumstàncies de fet. 
 
Les declaracions anuals de béns i activitats s’han de publicar amb caràcter anual, i en tot 
cas en el moment de la finalització del mandat, en els termes que fixi l’estatut 
municipal. 
 
Aquestes declaracions s’han d’inscriure en els següents registres d’interessos, que tenen 
caràcter públic: 
 
a) La declaració sobre causes de possible incompatibilitat i activitats que proporcionin o 
puguin proporcionar ingressos econòmics s’ha d’inscriure en el registre d’activitats 
constituït en cada entitat local. 
 
b) La declaració sobre béns i drets patrimonials s’ha d’inscriure en el registre de béns 
patrimonials de cada entitat local, en els termes que estableixi el seu respectiu estatut. 
 
Els representants locals i membres no electes de la Junta de Govern Local respecte als 
quals, en virtut del seu càrrec, resulti amenaçada la seva seguretat personal o la dels 
seus béns o negocis, la dels seus familiars, socis, empleats o persones amb qui tenien 
relació econòmica o professional poden fer la declaració dels seus béns i drets 
patrimonials davant el secretari o la secretària de la diputació provincial o, si s’escau, 
davant l’òrgan competent de la comunitat autònoma corresponent. Aquestes 
declaracions s’han d’inscriure en el registre especial de béns patrimonials, creat a 
aquests efectes en aquelles institucions. 
 
En aquest cas, han d’aportar al secretari o secretària de la seva respectiva entitat una 
mera certificació simple i succinta, que acrediti que han formalitzat les seves 
declaracions, i que aquestes estan inscrites en el registre especial d’interessos a què es 
refereix el paràgraf anterior, que sigui expedida pel funcionari que se n’encarrega.” 
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2. A l’Ajuntament d’Artà ja existia un registre d’interessos dels regidors, al qual 
s’incorporaven les declaracions d’activitats i de béns dels regidors abans de la seva 
presa de possessió i a la finalització del mandat; el contingut de les esmentades 
declaracions és similar al de les noves declaracions, si bé aquestes noves inclouen les 
declaracions d’impostos; així mateix, es preveu el caràcter anual de les declaracions i la 
seva publicació. 
 
Respecte d’aquest darrer punt, s’informa que l’actual registre és públic i es pot consultar 
per qualsevol que, de conformitat amb la Llei 30/1992, manifesti ser interessat; amb la 
nova normativa ja no és necessari l’acreditació de la condició d’interessat, ja que es 
pressuposa per a tots els ciutadans, atesa la condició pública dels regidors. 
 
Pel que fa a la possibilitat de penjar el registre a la pàgina web de l’Ajuntament, és una 
possibilitat, no una obligació legal, ja que la mateixa llei, abans assenyalada, remet a la 
normativa pròpia de l’Ajuntament. D’aquesta manera sembla que, si l’Ajuntament 
permet als ciutadans la consulta del registre sense traves, no seria necessària la seva 
publicació a un portat d’Internet. 
 
3. Per altra part, la normativa remet a l’estatut del municipi. En el cas de l’Ajuntament 
d’Artà no hi ha Reglament orgànic i, per tant, per regular el registre, el seu accés i els 
models de declaració, s’hauria d’aprovar una normativa, seguint la normativa 
d’aprovació del reglament orgànic, tot i no ser-ho completament. 
 
D’aquesta manera, la competència per aprovar la regulació del registre i de les 
declaracions és del Ple de la corporació, en base a l’article 22.2.d de la Llei 7/1985 i 
50.3 del ROF. I, de conformitat amb l’article 196 del ROF, les ordenances i els 
reglaments orgànics s’han de publicar en el BOIB i entren en vigor una vegada 
efectuada la publicació. 
 
4. El procediment és el mateix que l’establert per a les ordenances a l’article 49 de la 
Llei de bases de règim local, d’acord amb els tràmits següents: 
 
a) Aprovació inicial pel Ple de l’Ajuntament. 
 
b) Informació pública i audiència als interessats per un termini de trenta dies per a la 
presentació de reclamacions i suggeriments. 
 
c) Resolució de les reclamacions presentades i aprovació definitiva pel Ple de 
l’Ajuntament. 
 
En el cas de no presentació de cap reclamació o suggeriment, s’entendrà aprovat 
definitivament.>> 
 
Seguidament, hi ha un torn de paraules.  
 
El Sr. Manuel Galán (PSOE) comenta que han tardat bastant per dur-ho a plenari, que hi 
ha falta de rigor, però que hi votaran a favor, i que el fet de publicar les dades no és 
“transparència”, sinó una obligació. 
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El Sr. Joan Lliteras (PP) comenta que s’abstindran i que ho faran si ho han de fer. 
 
Seguidament, es passa a votació i els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, CxI, 
PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP), essent tretze el nombre legal de membres del 
consistori i tretze els assistents: 
 
1. Aprovar inicialment el nou model de registre d’interessos i activitats de regidors i 
càrrecs directius. 
 
2. Posar-lo a informació pública i a audiència de les persones interessades per un 
termini de trenta dies per presentar reclamacions i suggeriments. 
 
3. Resoldre les reclamacions presentades i aprovar-lo definitivament pel Ple de 
l’Ajuntament. 
 
4. En el cas que no es presenti cap reclamació o suggeriment, entendre aprovat 
definitivament aquest model de registre d’interessos i activitats de regidors i càrrecs 
directius. 
 

 
4. Aprovació, si s’escau, de l’inventari de béns municipals a data 31 de desembre 
de 2010 
 
La regidora delegada d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, informa sobre la actualització 
de l’inventari de béns municipals a data 31 de desembre de 2010, que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<Es dóna lectura a l’inventari de béns pertanyents a aquesta corporació que ha 
confeccionat la secretària, amb referència a la situació a 31 de desembre de 2010, i que 
ofereix el resum general següent:  
 
EPÍGRAFS  Núm. béns que comprèn  VALORACIÓ 
     
1. IMMOBLES  326  11.282.594,05 
     
2. DRETS REALS  2  0,00 
     
3. MOBLES HISTÒRICS O ARTÍSTICS  97  0,97 
     
4. VALORS MOBILIARIS  0  0,00 
     
5. VEHICLES  37  325.960,16 
     
6. SEMOVENTS  0  0,00 
     
7. ALTRES BÉNS MOBLES  3.944  2.068.407,95 
     
8. DRETS I BÉNS REVERTIBLES  3  3.783.524,07 
     
TOTAL DE BÉNS I DRETS  4.409  17.460.487,20 
     
OBLIGACIONS  5  5.184.934,22 
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TOTAL OBLIGACIONS 
 5  5.184.934,22 

     
PATRIMONI    12.275.552,98 
     
 
Les diferències numèriques causades per les variacions experimentades en l’últim exercici són 
les següents: 
 
 
EPÍGRAFS 

Inventari de béns a 
31.12.08 

 
Variacions 

   
   
1. IMMOBLES 9.599.728,79 1.682.865,26 
   
   
2. DRETS REALS 0,00 0,00 
   
   
3. MOBLES HISTÒRICS – ARTÍSTICS 0,97 0,00 
   
   
4. VALORS MOBILIARIS 0,00 0,00 
   
   
5. VEHICLES 296.239,97 29.720,19 
   
   
7. ALTRES BÉNS MOBLES  1.897.999,56 170.408,39 
   
   
8. DRETS I BÉNS REVERTIBLES 3.747.696,22 35.827,85 
   
   
OBLIGACIONS (3.481.862,13) (1.703.072,09) 
   
   
   
TOTALS  12.059.803,38 215.749,60 
   
 
 
Atès el que disposa l’article 86 del RDL 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el text refós 
de les disposicions locals en matèria de règim local, i l’article 17 i següents del Reglament de 
béns dels ens locals, 
 
Es proposa al Ple que adopti els acords següents: 
 
1. Aprovar l’inventari de béns de la corporació en els mateixos termes que ha estat confeccionat. 
 
2. Remetre’n una còpia a la Delegació del Govern a la província, en acompliment del que 
disposa l’article 86 del RDL 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de les 
disposicions locals en matèria de règim local.>> 
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El Sr. Galán (PSOE) demana unes explicacions sobre si ho ha de fer o no una empresa 
externa.  
 
El Sr. Lliteras (PP) diu que s’hi abstendran. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, CxI, i I. VERDS) i 
tres abstencions (PP): 
 
1. Aprovar l’inventari de béns de la corporació en els mateixos termes que ha estat 
confeccionat. 
 
2. Remetre’n una còpia a la Delegació del Govern a la província, en acompliment del 
que disposa l’article 86 del RDL 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el text refós 
de les disposicions locals en matèria de règim local. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la pròrroga amb la Cooperativa Aixa, SCL, del 
contracte del servei d’educació infantil de 1r cicle que s’imparteix a les escoletes 
municipals de l’Ajuntament d’Artà 
 
El president explica l’informe redactat per la tècnica dels Serveis Educatius, que, copiat 
literalment, diu: 
 
<<El contracte signat amb AIXA, SCL, cooperativa encarregada de donar el servei 
d’educació infantil de primer cicle que s’imparteix a les escoletes municipals Estrella de 
Mar i Pou de sa Lluna, finalitza l’u de desembre de 2012. 
 
La clàusula tercera del contracte fa referència a la durada i a la possibilitat de pròrroga 
del contracte i en ella s’explicita que és prorrogable per un any més, si hi ha acord de les 
dues parts, abans que aquest finalitzi. 
 
Valorant en primer lloc les necessitats dels infants que assisteixen a les escoletes 
municipals, i tenint en compte que el curs escolar acaba el mes juny, és recomanable 
prorrogar el contracte amb l’empresa concessionària fins a finals del curs 2012-2013. 
Així es prevendran possibles canvis en el professorat que podrien esdevenir si una  
empresa diferent a AIXA guanyàs el concurs públic del servei si aquest s’hagués 
d’adjudicar a partir del mes de desembre de 2012. 
 
La principal raó que justifica aquesta pròrroga és que, així, l’Ajuntament assegura a les 
famílies usuàries i als infants la continuïtat del servei d’educació infantil de 0-3 anys tal 
com s’ha donat fins ara, sobretot, amb les mateixes educadores de referència al llarg de 
tot el curs escolar.  
 
No és gens recomanable i, fins i tot, és contraproduent que, si s’han de produir canvis de 
professorat en un centre educatiu, aquests es facin amb el curs escolar ja iniciat. En el 
cas de les escoletes, aquest efecte negatiu seria molt més greu ja que es tracta d’infants 
d’edats primerenques que necessiten el seu temps per fer el procés d’adaptació a l’espai 
i a les educadores, amb les quals estableixen uns vincles emocionals importants i 
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esdevenen els seus adults de referència quan els pares o els padrins no hi són. Amb la 
pròrroga s’evita la possibilitat d’abocar els infants a fer vàries adaptacions durant el 
mateix curs escolar.  
 
Exposades aquestes argumentacions, consider convenient i necessari prorrogar el 
contracte amb AIXA fins a 30 de juny de 2013, coincidint amb la finalització del curs 
escolar.>> 
 
A continuació, explica la proposta redactada per dur a terme la pròrroga amb la 
Cooperativa Aixa, SCL, del contracte del servei d’educació infantil de 1r cicle que 
s’imparteix a les escoletes municipals de l’Ajuntament d’Artà, que, copiada literalment, 
diu: 
 
<<Vist el contracte signat amb AIXA, SCL, cooperativa encarregada de donar el servei 
d’educació infantil de primer cicle que s’imparteix a les escoletes municipals Estrella de 
Mar i Pou de sa Lluna; 
 
Vist que el contracte esmentat finalitza l’1 de desembre de 2012. 
 
Vist que la clàusula tercera del contracte fa referència a la durada i a la possibilitat de 
pròrroga del contracte i en ella s’explicita que és prorrogable per un any més, si hi ha 
acord de les dues parts, abans que aquest finalitzi. 
 
Vist l’informe tècnic emès per la tècnica dels Serveis Educatius, Magdalena Colom 
Amengual, en el qual es recomana la pròrroga del servei d’educació infantil de primer 
cicle que s’imparteix a les escoletes municipals Estrella de Mar i Pou de sa Lluna amb 
la cooperativa AIXA, SCL; 
 
Vist l’escrit presentat per la cooperativa esmentada i signat per la seva presidenta, 
Àngela Caldentey Bauzá, amb què mostra la seva conformitat en prorrogar el contracte 
fins al juny de 2013, data de finalització del curs escolar 2012-2013; 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti el següent  
 
ACORD: 
 
1. Prorrogar el contracte amb la cooperativa AIXA, SCL, pel servei d’educació infantil 
de primer cicle que s’imparteix a les escoletes municipals Estrella de Mar i Pou de sa 
Lluna fins a 30 de juny de 2013, data de finalització del curs escolar 2012-2013. 
 
2. Trametre aquest acord a la cooperativa AIXA, SCL.>> 
 
Seguidament, hi ha un torn de paraules. 
 
El Sr. Galán (PSOE) comenta que votaran a favor en benefici de l’alumnat i agraeix al 
Sr. Batle que dugui aquesta pròrroga al Ple, però li reprova que no ho hagi fet amb el 
contracte de la recollida domiciliària i neteja viària, el qual no es va dur a plenari.  
 
El Sr. Lliteras (PP) comenta que hi votaran a favor. 
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Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Prorrogar el contracte amb la cooperativa AIXA, SCL, pel servei d’educació infantil 
de primer cicle que s’imparteix a les escoletes municipals Estrella de Mar i Pou de sa 
Lluna fins a 30 de juny de 2013, data de finalització del curs escolar 2012-2013. 
 
2. Trametre aquest acord a la cooperativa AIXA, SCL. 
 

 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern a favor del 
reciclatge i contra la incineració de residus de fora de les Illes Balears. 
 
El Sr. Batle retira aquesta moció de l’ordre del dia. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern sobre el Pla 
d’inversions en ferrocarril del Govern de l’Estat 
 
El president llegeix la moció, que, modificada al punt 1 i 3, respecte a la de la Comissió 
Informativa, copiada literalment, diu. 
 
<<L’any 2004 es va aprovar inicialment (aprovació definitiva el 2006) el Pla director 
sectorial de transports de les Illes Balears (PDSTIB). Aquest PDS preveu un ambiciós 
Pla de transport ferroviari, i entre les actuacions prioritàries hi figura la recuperació de 
la línia ferroviària Manacor—Artà i la seva extensió fins a Cala Rajada. De fet, el 
mateix PDST considera com a clars avantatges d’aquest corredor ferroviari la titularitat 
pública del seu traçat, la captació de grans fluxos de demanda turística i la importància 
del tren en la vertebració territorial de la comarca. 
 
Els estudis de demanda realitzats pel Consorci de Transports de Mallorca (2009)  i el 
que recull el mateix PDSTIB de l’any 2004 coincideixen a assenyalar que la línia 
Manacor—Artà, amb connexió amb l’actual estació de Manacor, tendria entre 375.000 i 
600.000 usuaris els primers anys i que, una vegada acabada la línia fins a Cala Rajada, 
en tendria entre 600.000 i 1 milió, demanda semblant a la que té el tram Inca—Manacor 
i a la que té bona part de la xarxa ferroviària de la península. Aquests estudis destaquen 
la importància del turisme, la potencialitat de les connexions bus+tren i el servei a tota 
la comarca. 
 
En el mes d’octubre de 2008, després de múltiples reivindicacions, el Ministeri de 
Foment i el Govern de les Illes Balears varen signar un conveni  (BOE de 18 de febrer 
de 2009), pel qual l’Estat espanyol es comprometia a finançar, per un valor de 443 M 
d’euros (entre 2008 i 2011), les infraestructures ferroviàries més importants previstes al 
PDSTIB, entre elles la recuperació de la línia Manacor—Artà i l’adquisició de les 
unitats mòbils corresponents. En aquest context, la Conselleria de Medi Ambient i 
Mobilitat va iniciar aquest mateix any els estudis i el projecte per a la reobertura 
d’aquesta línia ferroviària i a l’any 2010 es van iniciar les obres. Això no obstant, 
l’Estat ha incomplert greument el conveni. Incomprensiblement, sembla que el Govern 
s’hi avé i està disposat a assumir el perjudici que comporta i donar per bo el greuge 
inacceptable contra les Illes Balears en les inversions ferroviàries estatals. 
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L’agost de 2011 el Govern de les Illes Balears decreta la paralització de les obres del 
tren de Llevant, la qual cosa suposa un greu perjudici per a la comarca, en privar-la de 
gaudir d’una infraestructura de transport altament demandada i de la possibilitat 
d’avançar en la seva vertebració territorial i econòmica; es perden llocs de feina directes 
i indirectes en el sector de la construcció; es renuncia a una alternativa cap a una 
mobilitat més sostenible i respectuosa amb el medi ambient; i s’augmenten els costos 
del manteniment de les obres començades en la infraestructura. 
 
Ara, el Ministeri de Foment anuncia un pla d’infraestructures, transport i habitatge 
(PITVI) per al període 2012-2024, pla informat en el Consell de Ministres de dia 3 
d’agost, que se sotmetrà a informació pública durant el proper període de sessions en el 
Congrés dels Diputats. Pel que ha transcendit, el Pla inclou 25.000 milions destinats a 
línies d’AVE a la península i no esmenta cap previsió per a les Illes Balears. 
 
Segons dades del mateix Ministeri, els darrers vint anys l’Estat ha invertit 46.000 
milions en tren, dels quals escassament un centenar han arribat a les Illes Balears. La 
denúncia d’aquesta situació havia portat a recollir en l’article 10 de la Llei 30/1998, de 
29 de juliol, del règim especial de les Illes Balears, l’obligació del Govern de l’Estat a 
col·laborar en la potenciació del transport ferroviari a les Illes Balears, una obligació 
plenament vigent. Així mateix, el greuge en el conjunt de la inversió estatal a les Illes 
Balears es pretenia corregir amb una nou règim especial, previst en la disposició 
addicional sisena de l’Estatut (Llei orgànica 1/2007) i, mentrestant, amb la garantia d’un 
mínim d’inversions d’acord amb la disposició transitòria novena (que cita expressament 
la matèria del  ferrocarril). 
 
Per altra banda, l’any 2012 el Ministeri anuncia inversions en ferrocarril de 6.043 
milions d’euros, dels quals només en destina 7 a les Illes Balears. 
 
Per tot això, l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà presenta al Ple l’aprovació dels 
següents  
 
ACORDS: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a exigir al Govern de 
l’Estat, per totes les vies al seu abast, inclosa, si cal, la judicial, la redacció d’un nou  
conveni ferroviari per tal d’acabar les obres previstes al Conveni ferroviari de 16 
d’octubre de 2008 (BOE de 18 de febrer de 2009) i les seves addendes, així com 
l’acabament de les obres del tren de Llevant. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de l’Estat a complir els seus compromisos 
d’inversió ferroviària a les Illes Balears, acomplint el conveni signat, i a incloure les 
Illes Balears en el PITVI 2012-2024 (començant per l’any 2012 mateix) en la quantia 
que li correspongui pel seu pes demogràfic i econòmic i els compromisos assumits en 
compensació de la insularitat. 
 
3. Trametre aquest acord al Govern de les Illes Balears.>> 
 
Seguidament, hi ha un torn de paraules. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, manifesta la seva conformitat. 
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta que votaran a favor. 
 
A continuació, es voten les modificacions als punts 1 i 3 fetes, després de les comissions 
informatives, i els reunits acorden, per unanimitat, incloure a la moció les modificacions 
dels punts 1 i 3. 
 
Una vegada acceptades les modificacions, l’Equip de Govern proposa votar la Moció 
amb els canvis proposats als punts 1 i 3. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a exigir al Govern de 
l’Estat, per totes les vies al seu abast, inclosa, si cal, la judicial, la redacció d’un nou  
conveni ferroviari per tal d’acabar les obres previstes al conveni ferroviari de 16 
d’octubre de 2008 (BOE de 18 de febrer de 2009) i les seves addendes, així com 
l’acabament de les obres del tren de Llevant. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de l’Estat a complir els seus compromisos 
d’inversió ferroviària a les Illes Balears, acomplint el conveni signat, i a incloure les 
Illes Balears en el PITVI 2012-2024 (començant per l’any 2012 mateix) en la quantia 
que li correspongui pel seu pes demogràfic i econòmic i els compromisos assumits en 
compensació de la insularitat. 
 
3. Trametre aquest acord al Govern de les Illes Balears. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit 9/2012 
 
El Sr. Batle lleva el punt número 8 de l’ordre del dia. 
 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la Declaració institucional de suport a les cooperatives 
2012. Any Internacional de les Cooperatives 
 
La regidora d’Esports i Desenvolupament Rural, Sra. López, llegeix la Declaració, que, 
copiada literalment, diu. 
 
<<La Resolució 64/136 de l’Assemblea General de les Nacions Unides proclama 2012 
com l’Any Internacional de les Cooperatives, i insta els estats membres, com també 
sol·licita a altres institucions públiques i agents socials, a aprofitar el 2012 per promoure 
el cooperativisme, reconèixer la contribució d’aquestes empreses al desenvolupament 
social i econòmic, i impulsar la formació i el creixement de les cooperatives. El 
missatge de l’Any Internacional, “Les empreses cooperatives ajuden a construir un món 
millor”, reflecteix la valuosa contribució de les cooperatives a les persones i al seu 
entorn. 
 
Les cooperatives són empreses sostenibles, basades en principis i propietat dels seus 
integrants, que la gestionen pel benefici mutu dels seus membres, de les persones 
usuàries i del seu entorn. Existeixen cooperatives a tots els sectors de l’economia balear: 
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l’agricultura, l’ensenyament, el comerç, la cultura, els serveis d’atenció a les persones, 
els serveis a les empreses, l’hostaleria, la indústria, i un llarg etcètera. Les cooperatives 
són empreses democràtiques que promouen l’ocupació estable i de qualitat, la 
responsabilitat social, l’arrelament al territori i la màxima implicació en el 
desenvolupament econòmic i social de totes les persones, incloent-hi també els 
col·lectius més desafavorits. 
 
Al món, més de 1.000 milions de persones estan vinculades d’una forma o altra a una 
cooperativa, i l’activitat econòmica de les 300 cooperatives més grans equival a la 
desena economia mundial. A Balears existeixen 211 cooperatives, prop de 3.000 
treballadors i uns 5.900 socis de cooperatives agroalimentàries, sense comptabilitzar els 
socis de les cooperatives d’apotecaris o de les cooperatives de consum. Les cooperatives 
són generadores d’ocupació i, en el període més sever de la crisi econòmica actual, entre 
2008 i 2011, l’empresa cooperativa ha perdut menys llocs de treball que el conjunt 
d’empreses convencionals. 
 
En l’actual context econòmic i social, més que mai són necessàries empreses que 
reuneixin els principis i els trets característics que demostren diàriament les 
cooperatives. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Donar reconeixement i suport institucional a la Resolució 64/136 de l’Assemblea 
General de les Nacions Unides sobre el 2012, Any Internacional de les Cooperatives. 
 
2. Col·laborar amb les empreses cooperatives i les organitzacions representatives del 
cooperativisme per a la divulgació de l’Any Internacional de les Cooperatives al nostre 
municipi. 
 
3. Donar suport a les activitats de promoció del cooperativisme que s’impulsin al nostre 
municipi durant el 2012. 
 
4. Millorar i, si escau, ampliar les eines i els recursos a l’abast de l’Ajuntament per 
donar a conèixer la fórmula cooperativa a les persones emprenedores que s’atenen des 
dels diferents dispositius municipals.>> 
 
A continuació, en el torn de paraules, els portaveus de PSOE i PP manifesten que hi 
votaran a favor. 
 
Seguidament, es passa a votació i els reunits acorden, per unanimitat:  
 
1. Donar reconeixement i suport institucional a la Resolució 64/136 de l’Assemblea 
General de les Nacions Unides sobre el 2012, Any Internacional de les Cooperatives. 
 
2. Col·laborar amb les empreses cooperatives i les organitzacions representatives del 
cooperativisme per a la divulgació de l’Any Internacional de les Cooperatives al nostre 
municipi. 
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3. Donar suport a les activitats de promoció del cooperativisme que s’impulsin al nostre 
municipi durant el 2012. 
 
4. Millorar i, si escau, ampliar les eines i els recursos a l’abast de l’Ajuntament per 
donar a conèixer la fórmula cooperativa a les persones emprenedores que s’atenen des 
dels diferents dispositius municipals. 
 
 
10. Aprovació, si s’escau, del Plec de clàusules administratives particulars i del 
Plec de prescripcions tècniques particulars que han de regir la contractació, 
mitjançant procediment obert i amb caràcter d’urgència, per a la concessió 
demanial de l’explotació del servei de bar del Teatre d’Artà 
 
El president informa als membres del Plec de clàusules administratives particulars i del 
Plec de prescripcions tècniques particulars que han de regir la contractació, mitjançant 
procediment obert i amb caràcter d’urgència, per a la concessió demanial de 
l’explotació del servei de bar del Teatre d’Artà. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, agraeix que aquest punt es dugui a aprovació pel Ple 
de l’Ajuntament, ja que ho considera suficientment important com perquè sigui el Ple 
que ho aprovi. A més, fa algunes aportacions i aclariments d’algunes errades que hi ha i 
que es corregeixen. També demana explicacions de per què els dos primers anys no es 
paga cànon. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, comenta que, lamentablement, no ha anat bé 
l’explotació del bar del Teatre per part del personal propi, que s’han de demanar totes 
les llicències i permisos, i que hi votaran a favor. 
 
La Sra. Maria respon i comenta els dubtes, aclariments i aportacions que ha fet el 
portaveu del PSOE, totes elles per millorar el plec. 
 
Seguidament, es passa a votació i els reunits acorden, per unanimitat:  
 
1. Aprovar el projecte de la concessió demanial d’ús privatiu del bé de domini públic 
del bar del Teatre, que suposa l’aprovació dels plecs de clàusules administratives 
particulars i prescripcions tècniques que han de regir l’adjudicació del contracte, 
mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, amb diversos 
criteris d’adjudicació. 
 
2. Sotmetre el projecte esmentat a informació pública durant un termini de 15 dies 
hàbils, mitjançant la publicació de l’edicte corresponent en el BOIB i en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’edicte 
en el BOIB, per tal que es pugui examinar i, en el seu cas, formular-ne les al·legacions 
pertinents, d’acord amb el que estableix l’article 149 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, en concordança amb l’article 
50 de la Llei 30/1992.  
 
3. Simultàniament, disposar l’obertura del procediment d’adjudicació i publicar l’anunci 
de convocatòria de licitació del contracte en el BOIB i en el tauler d’anuncis municipal, 
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concedint un termini de vuit dies hàbils per presentar proposicions, comptador a partir 
de l’endemà de la finalització del termini d’exposició pública del projecte.  
 
4. Publicar la licitació en el perfil del contractant de la pàgina web municipal. 
 
 
11. Informació sobre les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol  i 
agost de 2012 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mesos de juliol  i agost de 
2012. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
12. Precs i preguntes 
 
PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
El Sr. Lliteras (PP) formula les preguntes següents. 
 
1. Ens poden dir en quin punt es troba el punt verd de la Colònia de Sant Pere?  
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): Si es refereixen al futur punt verd, instal·lació 
municipal prevista per al futur i establerta, pel que fa a la seva ubicació, a les NS de 
2010, el tema es troba en la mateixa situació. El que sí s’ha fet, i això és una novetat 
respecte de la informació que us vaig traslladar el passat mes de juliol i anteriorment a 
aquesta mateixa qüestió, pel que fa a la redacció del projecte d’instal·lació del Punt 
Verd a la Colònia de Sant Pere, és haver-ne sol·licitat la col·laboració tècnica a la DG  
de Patrimoni (Conselleria d’Obres Públiques), dia 3 d’agost (RS 1637). Avui mateix 
s’ha publicat en el BOIB (núm. 140) la Resolució del conseller d’Administracions 
Públiques, de 17 de setembre de 2012, per la qual se seleccionen els projectes presentats 
al Programa d’assistència tècnica per als ajuntaments i consells insulars de les Illes 
Balears en matèria d’obres públiques per al període 2012-2013, en què es fa pública la 
selecció d’aquest projecte, entre d’altres de presentats per l’Ajuntament i, per tant, es 
comunica la col·laboració tècnica oferta. 

 
2. Ens poden dir quantes barreres arquitectòniques han eliminat aquest darrer mes?  
 
Resposta del batle (UIA): Una, la d’accés a sa Pista, a Costa i Llobera, en el pas de 
vianants de davant un centre comercial. 

 
3. Ens poden dir quina quantitat han pagat als proveïdors des de l’anterior plenari?  
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): 414.217,93 €. 

 
4. Ens poden dir una data aproximada en la qual es farà efectiu el trasllat de les oficines 
de la Policia Local a l’IBAVI?  
 
Resposta del batle (UIA): Al més aviat possible. 
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5. Atès que a la Comissió Informativa del mes de juliol aquest grup va dir al regidor 
Guillem Caldentey que “no estaria de més informar al poble sobre la recollida de fems 
mitjançant Ràdio Artà, ja que el programa de festes no especificava l’horari”, tenen 
constància de les queixes que té la ciutadania respecte a la recollida de fems durant les 
festes?  
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): RAM va repetir freqüentment el missatge, senzill 
a més no poder, que es traslladava a la ciutadania en la contraportada del programa de 
festes, a saber: que no es modificàs l’horari de treure el fems, que el camió passaria els 
matins en lloc dels vespres. Algunes ciutadanes i ciutadans, en veure de bon de matí que 
la bossa de fems encara estava davant del portal, optaven per retirar-la, després passava 
el camió i, és clar, com que no hi era, el fems no s’enretirava. Aquests casos han estat 
molt minoritaris, atès que, en general, la ciutadania va entendre la comunicació i atès 
que, la major part dels dies, el camió passava de bon de matí.  

 
6. Ens poden dir quins tipus de mesures efectives pensen prendre o prendran per 
eradicar o llevar, de manera definitiva, les herbes als carrers d’Artà o de la Colònia de 
Sant Pere?  
 
Resposta del batle (UIA): Aquestes setmanes la brigada dels jardiners ja està retirant les 
herbes que hi ha als carrers. Varen començar la setmana passada.  
 
7. Atès que el grup popular ha fet preguntes en altres plenaris referents al Centre Jove 
que hi ha a Artà, ens poden dir si ja s’ha fet alguna actuació al respecte?  
 
Resposta del batle (UIA): Se segueix en la línia de feina dels altres mesos. Així mateix, 
es canviarà el coordinador, que passarà a ser l’educador de carrer, per intensificar la 
feina amb els joves. 
 
8. En cas afirmatiu, quines? 

 
9. Ens poden dir el número d’aparcaments que té en propietat l’Ajuntament d’Artà a 
l’IBAVI?  
 
Resposta del batle (UIA): Segons m’informa el cap de policia, els estacionaments de 
què disposam són els següents (si bé ningú no m’ho ha pogut confirmar): des del núm. 
27 al 46 (ambdós inclosos), un total de 9 lliures i, per tant, 11 d’ocupats. 
 
10. Quants d’ells estan ocupats per vehicles?  

 
Resposta del batle (UIA):  
- El 27: moto sinistre total de la Policia 
- El 28: carret sense plaques recollit de la via pública 
- El 29: buit 
- El 30: vehicle immobilitzat per la Policia  
- El 31: Land Rover Discovery PL 
- El 32: buit 
- El 33: vehicle confiscat i precintat per ordre judicial  
- El 34: buit 
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- El 35: vehicle confiscat i precintat per ordre judicial  
- El 36: vehicle confiscat i precintat per ordre judicial 
- El 37: vehicle abandonat a l’aparcament  
- El 38: buit 
- El 39: vehicle precintat per ordre judicial  
- El 40 i el 41: buits 
- El 42: possiblement ocupat irregularment per un operari Parc Verd 
- El 43, el 44 i el 45: buits 
- El 46: ocupat per un carretet d’un veí de l’IBAVI 

 
11. No els pareix que aquests aparcaments es podrien llogar a un preu raonable i seria 
una font d’ingressos?  
 
Resposta del batle (UIA): Efectivament. Des de la nostra arribada al Govern, s’està 
intentant fer el procediment per poder-los llogar. Està aturat damunt la taula de la 
secretària, però en estat avançat per dur-ho endavant. 

 
12. Ens poden explicar el Conveni que han firmat amb el Real Club Deportivo Mallorca 
SAD?  
 
Resposta del batle (UIA): El passat dia 9 d’agost vaig anar a les instal·lacions del 
Mallorca per signar un conveni, que venia a proposta del club. Es tracta d’un conveni 
entre el Mallorca i Ràdio Artà, per tal de facilitar la tasca periodística de les ràdios 
locals i la difusió del Mallorca i del mallorquinisme. L’Ajuntament no es compromet a 
res.  
 
13. Ens poden dir, malgrat sigui una data aproximada, quan serà operatiu l’edifici de 
Can Solivellas?  
 
Resposta del batle (UIA): Esperam que ho sigui dins el 2013. 

 
14. Ens poden dir si el batle accidental ha cobrat un plus mentre el batle era de 
vacances?  
 
Resposta del batle (UIA): No ha cobrat cap plus.  
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): Aquest estiu, per motius laborals i tal com es va 
informar a la corporació, de la darrera setmana de juny a la primera de setembre, el 1r 
tinent de batle ha reduït la seva dedicació i, consegüentment, de manera proporcional la 
retribució corresponent. La quantitat total que suposa aquesta diferència es destinarà, 
com sabeu, a la partida “Activitats i serveis altres empreses” del Departament de 
Biblioteques. 
 
15. En cas afirmatiu, quin ha estat aquest? 

 
16. Pensen pagar un plus per la substitució del balte?  
 
Resposta del batle (UIA): No.  
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Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): Tota la informació sobre horaris de dedicació i 
sous dels regidors d’aquest Equip de Govern es troba publicada a la web municipal. Pel 
que fa a les despeses i contribucions del 1r tinent de batle, també hi ha publicada tota la 
informació possible i amb tota la puntualitat que els serveis administratius són capaços; 
p. ex., fins a dia d’avui encara no s’ha publicat la despesa telefònica efectuada des del 
meu mòbil, corresponent al passat mes d’agost, perquè la factura de Telefònica no ha 
arribat fins avui. 
 
17. Quan s’acabarà de fer el “bacheo”?  
 
Resposta del batle (UIA): Segurament no s’acabarà mai, ja que constantment apareixen 
clots i els hem d’anar tapant, que és el que es fa. 

 
18. Tenen pensat arreglar les llambordes del carrer de Ciutat?  
 
Resposta del batle (UIA): Es van arreglant. Durant el mes d’agost s’ha fet una 
intervenció en clapes que ja eren preocupants. Se seguirà amb la tasca. 
 
19. Tenen previst col·locar més contenidors de fems? Quan i on?  
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): No hi ha prevista la col·locació de més 
contenidors de fems. Si de cas, ara que s’inicia la temporada baixa, especialment a la 
Colònia, es retiraran alguns que no són necessaris, bé per a reforçar algun punt a Artà, 
bé per a conservar-los millor de cara al proper estiu. Aquest regidor, de fet, lamenta que, 
havent-hi recollida porta a porta de residus, especialment pel que fa a la fracció de 
rebuig, es trobin contenidors d’aquest tipus en els nuclis urbans, ja que representen un 
focus de brutor i de molèsties als veïnats que viuen a prop. Ens estam plantejant 
d’eliminar-ne alguns. 

 
20. Ens poden dir, en cas que n’hi hagi, quants d’alumnes han quedat exclosos del 
Col·legi de Na Caragol? Per quin motiu?  
 
Resposta del batle (UIA): 3, perquè no han obtingut la puntuació mínima requerida. 
 
21. Ens poden dir el que realment han costat les festes de Sant Salvador?  
 
Resposta del Sr. Gili (CxI): No us puc donar la quantitat exacta, perquè encara falten 
per arribar i comptabilitzar bastantes factures. 
 
22. Ens poden donar una valoració respecte del mercat del divendres?  
 
Resposta del Sr. Gili (CxI): Sí. La valoració és negativa, no tant per l’assistència de més 
o menys visitants, sinó perquè els comerços no s’hi han implicat i, per tant, no els ha 
duit cap benefici i perquè la presència de parades no ha estat constant. Aprofit per 
comunicar que divendres passat va ser el darrer dia d’aquest mercat per enguany i que 
valorarem què feim de cara a la pròxima temporada. 
 
23. Ens poden donar una valoració respecte de la Fira?  
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Resposta del Sr. Gili (CxI): Quant a comerç i mostra d’animals, ha estat més fluixa que 
en edicions passades i, quant a actes, s’ha basat en l’estructura d’anys anteriors i ha estat 
bastant completa. Som de l’opinió que hem de promoure canvis substancials de cara a la 
propera edició, intentant mantenir l’esperit tradicional però incorporant algunes novetats 
que la facin més atractiva. 

 
24. Pensen prendre alguna mesura respecte de les queixes, no sabem si en tenen 
constància, dels efectes del botellot a les festes patronals?  
 
Resposta del Sr. Gili (CxI): Sí, tenim constància que el fet de no poder aparcar als 
voltants del centre va fer que el botellot fos molt dispers i que es desplaçàs a llocs 
allunyats, fins i tot tenim constància que va arribar per ses Païsses. De cara a l’any 
vinent, n’haurem de parlar i veure quines mesures podem prendre. 
 
25. Ens poden dir en quin punt es troben els pressupostos de 2013?  
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Des de l’aprovació dels pressupostos de 2012, estam 
pensant amb els de 2013. Es tracta d’una tasca constant i dinàmica. Ara es fa feina amb 
les ordenances i, tot seguit, s’elaboraran els pressupostos. 

 
26. Ens poden dir, a dia d’avui, quina quantitat s’ha ingressat en concepte d’infraccions 
urbanístiques?  
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): 35.977,23 €. 
 
27. Ens poden dir quines han estat les darreres feines que ha realitzat la màquina 
desbrossadora en els camins rurals?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): Durant aquests darrers 15 dies els camins rurals que 
s’han desbrossat han estat: 
- El circuit per on passa la cursa de la Fira. 
- Els camins o camades de na Pedaç, sa Badeia, d’en Peix, ses Corballes, sa Carbona, 

s’Hort de Carrossa, na Verra, es Pou des Rafal, Son Fortè Nou, Can Canals, ses 
Eretes, Son Fang i el camí Vell de Palma. S’ha de dir que sempre es prioritzen els 
camins municipals i que s’intenta passar un pic a l’any pels camins privats que han 
sol·licitat aquest servei. 
 

28. Tenen previst arreglar (“bacheo”, aglomerar...) els camins rurals?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): A curt termini, no. 

 
29. En cas afirmatiu, dins quin temps? 

 
 

PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PSOE 
 
La Sra. Ginard (PSOE) formula els precs i preguntes següents. 
 
PRECS: 
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1. Demanam a l’Equip de Govern que repassi l’enllumenat públic dels carrers, ja que hi 
ha molts de carrers que estan a les fosques.  
 
Resposta del batle (UIA): S’accepta. Aviat tendrem l’electricista i serà una de les 
primeres tasques que se li encomanarà. 
 
PREGUNTES: 
 
Urbanisme 
 
- Ja estan en disposició de fer-nos arribar una relació de tots els expedients d’infracció 
urbanística amb els imports que es deuen? Si la resposta és afirmativa, ens poden fer 
arribar la relació?  
 
Resposta de la Sra. Maria(UIA): Avui matí he enviat al Sr. Galán dos llistats: la relació 
de 2012 i la relació antiga. 

 
Esports 
 
- Ens poden dir quines han estat les darreres passes que s’han fet per tal de posar en 
funcionament les plaques solars del Poliesportiu?  
 
Resposta del batle (UIA): S’ha rebutjat definitivament l’oferta de reparació que va fer 
l’enginyer que en va fer la instal·lació. La intenció era que l’advocat que ha d’iniciar la 
demanda, que ja la té preparada, demani una altra oferta en què s’asseguri un 100 % del 
rendiment de les plaques directament a l’enginyer. Si no accepta, s’iniciarà la demanda. 
De tota manera, i a proposta del vostre portaveu, demanarem una altra oferta a un altre 
enginyer per veure si podem millorar el rendiment, ja que ens preocupa anar a un litigi 
sense garanties de poder-lo guanyar. 
- Ens poden dir quin és el pressupost que hi ha per arreglar el motor que puja i baixa la 
cistella de la pista tres del Poliesportiu?  
 
Resposta del batle (UIA): El pressupost de la reparació del motor existent era de 
963,21 €. Si el substituíem, el cost era de 2.478 euros.  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): Aquests pressupostos no inclouen ni la mà d’obra ni 
els costos de transport. 
 
- Fins a quina hora es pot tenir obert el llum de les diferents instal·lacions esportives 
municipals?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): El camp de futbol i el Poliesportiu Cap Ferrutx, fins a 
les 22 h. El centre hípic, fins a les 20 h. Algunes de les pistes interiors del Poliesportiu, 
fins a les 22.30 h, però a mesura que s’acaben els entrenaments a les diferents pistes 
s’apaguen els llums de cada una d’elles. Per exemple, si a la pista 4, segons el calendari 
d’entrenaments, aquests acaben a les 19 h, els llums s’han d’apagar a aquesta hora. A 
les pistes de tenis, a les 22 h, i a les 22.30 h puntualment si hi ha tornejos. 
 
 
Interior  
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- Ens poden fer arribar una còpia de la declaració que va fer el nostre batle en relació a 
l’expedient de malbaratament de cabals públics i que va anunciar pel Facebook?  
 
Resposta del batle (UIA): Es va ajornar, perquè vàrem aportar tota la documentació que 
teníem per a l’expedient, i la Fiscalia i la defensa demanaren l’ajornament. M’han tornat 
citar per dia 21 de novembre. 
 
- Quines han estat les darreres passes que s’han fet en la negociació amb els 
representants dels funcionaris i del personal laboral?  
 
Resposta del batle (UIA): Estam negociant les condicions del document per guanyar-se 
la productivitat. Estam ja d’acord amb l’estructura, però encara falten serrells interns per 
acordar. 
 
- Revisant les actes de les diferents JGL hem pogut observar que, des del mes d’abril, es 
requereix a la secretària de l’Ajuntament un informe sobre l’estat de la tramitació de 
l’expedient disciplinari 1/96, de possibles responsabilitats, etc. 

 
· Ja s’ha emès aquest informe?  
 
Resposta del batle (UIA): No. 
 
· Si no s’ha emès, quan es farà?  
 
Resposta del batle (UIA): La secretària ens va informar, dia 6 de setembre, que ho havia 
delegat a la Conselleria d’Administracions Públiques i que estava pendent de la seva 
resposta. 

 
· L’ha sol·licitat el batle?  
 
Resposta del batle (UIA): Reiteradament. A més, la petició a través de la JGL ja és 
oficial i té plena validesa. 
 
Medi ambient 
 
- Quan acabava el contracte de recollida de fems i de neteja viària amb l’empresa Net i 
Fresc?  
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): El mes de gener de 2013. 
 
- Ja s’han col·locat els nou o deu contenidors que ens havia de subministrar l’empresa 
concessionària? On?  
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): Sí. En temporada alta, han estat destinats a 
reforçar alguns dels punts d’aportació de més ús, com ara, p. ex., el del camí de 
Carrossa. El seu destí, en qualsevol cas, està més aviat essent substituir aquells que 
estaven en pitjor estat, i dins de les possibilitats, disposar-ne d’un petit estoc per a noves 
necessitats de substitució, o bé de reforçament. Vull informar, aprofitant l’avinentesa, 
que el punt d’aportació de sa Duaia es traslladarà properament a la sortida d’Artà cap a 
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aquells indrets, amb l’objectiu de guanyar temps, eliminar aquell focus de brutor en 
plena natura i fer-lo més fàcilment controlable. 
 
- A una entrevista que li feren a una revista local, el regidor de Medi Ambient va 
afirmar que havia aconseguit que l’empresa concessionària de la recollida de fems 
buidàs també els contenidors els dissabtes a vespre. Sap l’esmentat regidor que la 
majoria de dissabtes aquesta afirmació no és certa?  
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): He de reconèixer que em vaig equivocar en 
aquelles declaracions pel que fa al dia. En realitat, el reforçament, pel que fa a la 
recollida dels punts d’aportació més problemàtics, ha estat el diumenge dematí. 
 
- Ens han arribat moltes queixes de la recollida selectiva que es fa a Artà, que molts de 
dies no es realitza. Ha canviat el dia de recollida?  
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): No.  
 
Si la resposta és afirmativa, quan? Quina empresa realitza actualment aquest servei?  
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): NETURSA, del grup Melchor Mascaró. 
 
- També ens han fet arribar queixes que no es buiden les papereres que hi ha als nostres 
carrers. Quina empresa realitza aquest servei?  
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): Net i Fresc.  
 
Li podria informar que realitzàs aquesta tasca més sovint?  
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): Segons la informació de què disposam, la tasca es 
fa amb la freqüència necessària. S’ha detectat un sistemàtic mal ús de les papereres per 
part d’algunes ciutadanes i ciutadans, que dipositen bosses de fems (rebuig) en les 
papereres, de vegades fins i tot just després d’haver passat l’operari. En qualsevol cas, el 
meu compromís és millorar aquest aspecte. 
 
- Quan passa l’agranadora i per quines zones?  
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): Us pas el plànol de rutes i calendari en format 
digital per a què disposeu de la millor informació al respecte i de manera gràfica. 
Aprofit l’avinentesa per informar-vos que la JGL del passat dia 13 va aprovar sol·licitar 
un informe a Secretaria Intervenció, en relació amb els diferents punts de la concessió 
dels serveis de recollida de residus i neteja viària, per tal que s’examini el seu 
acompliment tal com fins ara s’han estat donant per part de l’empresa concessionària. 

 
Educació 
 
- Quins han estat els retalls que han sofert els nostres centres en l’inici del curs? I quina 
incidència han tingut sobre l’oferta educativa del nostre poble?  
 
Resposta del batle (UIA): 
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· Al CEIP Na Caragol: un mestre d’educació física compartit amb un altre centre; i 
l’orientador un pic cada 15 dies.  

 
Segons la seva directora, no ha tengut incidència sobre l’oferta educativa del nostre 
poble,  sinó en la qualitat de l’ensenyament i l’atenció dels seus alumnes. 

 
· Al CEIP Rosa dels Vents: una mestra menys, han passat de 5 a 4 mestres; per tant, els 

han llevat la mestra de suport, que és la que teòricament havia de fer el 
suport a l’ensenyament de la primera llengua. 
 
A canvi de tenir una tutora completa, varen haver de dir que sí a una AL 
completa (tota la setmana) i que fos la tutora de primària i NO tenen mestra de 
música (la necessiten per 3 hores). 
 
Tampoc no tenen auxiliar de conversa, perquè segueixen amb Seccions Europees i el 
xantatge ha estat “si no us adheriu al programa plurilingüe, no en tendreu...”. 

 
· A l’IES Llorenç Garcias i Font: la retallada més important ha estat la del professorat, 

perquè han passat de 73,5 a 63,5.  
 

També hi ha hagut una retallada de grups d’ESO: tenien 16 grups i ara en tenen 14. 
Tot i així, es mantenen amb unes ràtios raonables (una mitjana de 27 alumnes per 
grup). 
 
L’oferta educativa del centre, és la mateixa. 

 
Mobilitat 
 
- Quines han estat les darreres accions que s’han duit a terme pel que fa a la mobilitat en 
el nostre centre?  
 
Resposta de la Sra. Llull (CxI): Han estat accions dirigides a resoldre al dia a dia i les 
peticions dels ciutadans que s’inclouen dins el Pla de mobilitat. 

 
Cultura 
 
- Després de sentir molts de rumors, ens podrien informar de qui és el regidor del 
Teatre?  
 
Resposta del batle (UIA): Tot i que encara no s’ha fet la delegació, les funcions del 
Teatre s’incorporaran a la Regidoria de Cultura. 
 
Festes 
 
- Ens poden fer arribar què ha costat cada acte de les festes de Sant Salvador?  
 
Resposta del Sr. Gili (CxI): Sí. 
 
 
Acords 
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1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i 
tretze els assistents, aprovar les actes de les sessions de 13 de gener, 30 de març, 11 de 
maig, 26 de juny i 31 de juliol de 2012. 
 
2. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i 
tretze els assistents: 
2.1. Aprovar l’acceptació de la cessió de la finca registral 13.657. 
2.2. Elevar a escriptura pública aquest acord, inscriure’l en el Registre de la Propietat i 
anotar-lo en l’apartat corresponent de l’inventari de béns de l’entitat. 
2.3. Facultar el batle perquè, en nom i representació de l’Ajuntament, signi tots els 
documents necessaris per fer efectiva la cessió. 
 
3. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP), essent 
tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els assistents: 
3.1. Aprovar inicialment el nou model de registre d’interessos i activitats de regidors i 
càrrecs directius. 
3.2. Posar-lo a informació pública i a audiència de les persones interessades per un 
termini de trenta dies per presentar reclamacions i suggeriments. 
3.3. Resoldre les reclamacions presentades i aprovar-lo definitivament pel Ple de 
l’Ajuntament. 
3.4. En el cas que no es presenti cap reclamació o suggeriment, entendre aprovat 
definitivament aquest model de registre d’interessos i activitats de regidors i càrrecs 
directius. 
 
4. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, CxI, i I. VERDS) i tres abstencions (PP): 
4.1. Aprovar l’inventari de béns de la corporació en els mateixos termes que ha estat 
confeccionat. 
4.2. Remetre’n una còpia a la Delegació del Govern a la província, en acompliment del 
que disposa l’article 86 del RDL 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el text refós 
de les disposicions locals en matèria de règim local. 
 
5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Prorrogar el contracte amb la cooperativa AIXA, SCL, pel servei d’educació 
infantil de primer cicle que s’imparteix a les escoletes municipals Estrella de Mar i Pou 
de sa Lluna fins a 30 de juny de 2013, data de finalització del curs escolar 2012-2013. 
5.2. Trametre aquest acord a la cooperativa AIXA, SCL. 
 
7. Acordar, per unanimitat: 
7.1. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a exigir al Govern de 
l’Estat, per totes les vies al seu abast, inclosa, si cal, la judicial, la redacció d’un nou  
conveni ferroviari per tal d’acabar les obres previstes al conveni ferroviari de 16 
d’octubre de 2008 (BOE de 18 de febrer de 2009) i les seves addendes, així com 
l’acabament de les obres del tren de Llevant. 
7.2. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de l’Estat a complir els seus compromisos 
d’inversió ferroviària a les Illes Balears, acomplint el conveni signat, i a incloure les 
Illes Balears en el PITVI 2012-2024 (començant per l’any 2012 mateix) en la quantia 
que li correspongui pel seu pes demogràfic i econòmic i els compromisos assumits en 
compensació de la insularitat. 
7.3. Trametre aquest acord al Govern de les Illes Balears. 
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9. Acordar, per unanimitat:  
9.1. Donar reconeixement i suport institucional a la Resolució 64/136 de l’Assemblea 
General de les Nacions Unides sobre el 2012, Any Internacional de les Cooperatives. 
9.2. Col·laborar amb les empreses cooperatives i les organitzacions representatives del 
cooperativisme per a la divulgació de l’Any Internacional de les Cooperatives al nostre 
municipi. 
9.3. Donar suport a les activitats de promoció del cooperativisme que s’impulsin al 
nostre municipi durant el 2012. 
9.4. Millorar i, si escau, ampliar les eines i els recursos a l’abast de l’Ajuntament per 
donar a conèixer la fórmula cooperativa a les persones emprenedores que s’atenen des 
dels diferents dispositius municipals. 
 
10. Acordar, per unanimitat:  
10.1. Aprovar el projecte de la concessió demanial d’ús privatiu del bé de domini públic 
del bar del Teatre, que suposa l’aprovació dels plecs de clàusules administratives 
particulars i prescripcions tècniques que han de regir l’adjudicació del contracte, 
mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, amb diversos 
criteris d’adjudicació. 
10.2. Sotmetre el projecte esmentat a informació pública durant un termini de 15 dies 
hàbils, mitjançant la publicació de l’edicte corresponent en el BOIB i en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament, comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’edicte 
en el BOIB, per tal que es pugui examinar i, en el seu cas, formular-ne les al·legacions 
pertinents, d’acord amb el que estableix l’article 149 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, en concordança amb l’article 
50 de la Llei 30/1992.  
10.3. Simultàniament, disposar l’obertura del procediment d’adjudicació i publicar 
l’anunci de convocatòria de licitació del contracte en el BOIB i en el tauler d’anuncis 
municipal, concedint un termini de vuit dies hàbils per presentar proposicions, 
comptador a partir de l’endemà de la finalització del termini d’exposició pública del 
projecte.  
10.4. Publicar la licitació en el perfil del contractant de la pàgina web municipal. 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretari accidental, estenc aquesta acta. 
 
El secretari accidental      Vist i plau 
        El batle 
 


